
Side 1f Jægerspris Kommune 
Økonomiudvalget

Dagsorden for mode i 
økonomiudvalget

mandag d. 11-05-98 ld. 14.30 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Ole Find Jensen 
formand

Jens-Chr. Børresen 

Svend Erik Isakson 

Lissi Pedersen 

Benny Pedersen 

Carsten Bo Johansen 

Kirsten Andersen

Modet hævet ld.:
c

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 67 til 78 inkl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.



f Jægerspris Kommune Side 2
Økonomiudvalget

Økonomiudvalgsmødet d.11-05-98

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid

67 Jægerspris Kommunes økonomiske situation JK 11437

68 Udarbejdelse af revision til kommuneplanen SA 11441

69 Statens overtagelse af selskabsligningen JH 11444

70 Indsigelse vedr. Regionplan 1997 SA 11440

71 Tilsynsberetning 1997 MM 11118

72 Den socialmedicinske lægekonsulentfunktion i

arbej dsmarkedsafdelingen EN 11361

73 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden

Punkt Resumé Init. Sagsid

74 ældreboliger KJ 11373

75 Jægerspris Vandrehjem JK 11436

76 Anmeldelse af overtrædelse af planlovens § 40 ved benyttelse

af sommerhus AK 11439

77 Organisationsændring KJ 11438

78 Meddelelser fra: BD 9438



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 3

Punkt 67

Mode i ØKd. 11-05-98

Journalnr. BM-00.01030 Sagsid: 11437 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Jægerspris Kommunes økonomiske situation

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Pr. d. 1/5-98 ( efter modtagelse af 1/12-dels afregning) udgjorde kommunens likvide aktiver 
følgende:

Unibank -12,4 mio. kr.
Giro 3,5 mio. kr.
Obligationer 2.0 mio. kr.

Ialt pr. 1/4-98_____ -6.9 mio. kr.

Det skal bemærkes at kommunen siden d. 14/4-98 har haff en negativ likviditet. For tiden fra 1/1 
og frem til nu dog i gennemsnit positiv.

Jægerspris kommune vil omkring d. 1/6 modtage ca 9,4 mio. kr. vedr. salg af ældreboligerne på 
Parkvej. Dette vil betyde at kommunen igen har en positiv likviditet. Yderligere vil der d. 1/7-98 
blive indbetalt 2. rate af ejendomsskat.

INDSTILLING:

Til økonomiudvalgets orientering.

Beslutning:

Jr. nr.: _  

Besvaret:

Sagen W \\Æ C Q .



Jægerspris Kommune
Øhon om indvalget

Side 4

Punkt 68

Mode i ØK d. 11-05-98

Journalnr. BM-01.02.03P15 Sagsid: 11441 Sagsbehandler: SA/TF

Udarbejdelse af revision til kommuneplanen

Fmd. init.

Økonomi: 500.000 kr 

Sagsfremstilling:

BILAG: Notat af 4. maj 1998, Henning Mikkelsen.

Teknisk afdeling foreslår, at der nu træffes beslutning om opstart af arbejdet med at revidere 
kommuneplanen, -seneste revision blev godkendt i 1989.

Miljø & Energiministeriet foretog i august 1997 en landsdækkende undersøgelse med henblik på 
at opgøre status på kommuneplanarbejdet i hele landet. I forbindelse med denne høring oplyste 
Jægerspris Kommune, at problemerne omkring støjkonsekvenszonerne gjorde det 
uhensigtsmæssigt at iværksætte et kommuneplanarbejde. Nye arealudlæg til byzone er ikke 
mulige, Jægerspris Kommune appelerede til imødekommenhed fra de overordnede 
planmyndigheders side således, at der kunne ske en kontinuerlig udvikling i kommunen.

Af hensyn til budgetarbejdet er det hensigtsmæssigt at træffe beslutning om iværksættelse af 
revissionsarbejdet nu. Parallelt hermed må der søges en afklaring på de forhold, der låser for en 
udvidelse af kommunens fysiske udviklingsmuligheder.

I notatet foreslås en drøftelse af organiseringen og økonomien i planarbejdet. Processen foreslås 
opdelt i faser, der opfylder “Planlovens” procedurer, herunder forudsætningen om størst mulig 
medvirken fra offentligheden.

INDSTILLING:
Det indstilles
• at der træffes beslutning om opstart af planarbejdet ved iværksættelse af fremtidsværksted og 

forarbejder. Udgiften afholdes af budgetrammen for 1998.
• I budgetforhandlingerne for 1999 bør medtages en ramme på kr. 500.000 til revision af 

kommuneplanarbejdet.

Beslutning:



Jægerspris Kommune
Økon om ind valget

Side 5

Punkt 69

MødeiØKd. 11-05-98

Journalnr. BM-25.35.00 Sagsid: 11444 Sagsbehandler: JH/SK

Statens overtagelse af selskabsligningen

Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Folketinget vedtog i december 1997 at ansvaret for ligningen af juridiske personer, bortset fra 
dødsboer, fra 1. juli 1998 skal overflyttes fra kommunerne til de statslige Told- og 
Skattemyndigheder, jvfr. lov nr. 1106 af 29/12-97 (statens overtagelse af selskabsligningen).

Der er mulighed for, at Kommunerne stadig kan varetage opgaven, hvis antallet af selskaber i 
kommunen min. er 300 og der etableres et fagligt miljø med mindst 5 årsværk. For at opnå disse 
betingelser kan man indgå et tværkommunalt samarbejde. Hvis Jægerspris Kommune indgår et 
sådant samarbejde, vil der blive udbetalt et vederlag på kr. 210.238. Produktionskravet er på 
3.740.706 (ændringer i beløb).

Jægerspris Kommune kan i realiteten klare kravet vedr. antal selskaber og antal personer sammen 
med Fr-sund og Skibby Kommuner, men der er for mange ubesvarede spørgsmål til, at man 
endnu kan tage stilling.

Man kan ikke fa oplyst, hvorledes Told- og Skattestyrelsen er kommet frem til 
produktionskravet, hvorledes honoreringen er udregnet og hvor stort et beløb Jægerspris 
Kommune vil blive trukket, hvis Told- og Skatteregionen overtager ligningen. Man kan heller 
ikke fa oplyst hvorledes reduktionen bliver beregnet, hvis Jægerspris Kommune ikke er i stand til 
at opfylde de fastsatte mål efter at have indgået en kontrakt..

Told- og skatteregion Hillerød har udbedt sig et foreløbigt svar pr. 5.5.98, og skatteafdelingen 
har indtil videre svaret, at Jægerspris Kommune ikke ser sig i stand til at indgå forhandlinger 
med andre kommuner, før produktionskravet bliver væsentligt nedsat og honoreringen bliver 
forhøjet.

Jægerspris Kommune skal senest den 20.5.98 meddele Told- og Skatteregion Hillerød, om 
Jægerspris Kommune ønsker at prøve at indgå et samarbejde med andre kommuner for at 
beholde opgaven. Hvis betingelserne ikke ændres og hvis ovennævnte spørgsmål ikke er afklaret 
inden 20.5.98 indstilles det, at Jægerspris Kommune afstår fra at gå i forhandling med andre 
kommuner og derved overlader selskabsligningen til Told- og Skattestyrelsen.



Jægerspris Kommune
Økon omiudvalget

Side 6

Punkt 70

ModeiØKd. 11-05-98

Journalnr. BM-01.01.02 Sagsid: 11440 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Indsigelse vedr. Regionplan 1997

Økonomi:

Bilag. Skrivelse af 28. april 1998.

Sagsfremstilling:

Jægerspris Kommune indankede den 16, marts 1998 amtets vedtagelse af Regionplan 1997 til 
Naturklagenævnet. Ved skrivelse af 28. april 1998 foreligger Naturklagenævnets afgørelse på 
klagesagen.
Naturklagenævnet giver ikke Jægerspris Kommune medhold i, at Regionplanen er behæftet med 
retlige fejl og derfor ikke kan have retsvirkning. Naturklagenævnet anfører til de to klagepunkter,

1. Støjkousekvenszonen omkring det militære skyde- øvelsesterræn i Jægerspris.

Det er udtryk for et skøn, at Regionplanen har faet et indhold, der omfatter store dele af 
kommunen. Efter Planlovens §58 kan der alene klages over retlige spørgsmål. Kommunens klage 
kan derfor ikke realitetesbehandles.

2. Kyndby Losseplads- VVM- vurdering m.v.

Da der på nuværende tidspunkt ikke foreligger et endeligt projekt, er Frederiksborg Amt ikke 
forpligtet til at tage stilling til spørgsmålet om udarbejdelse af en eventuel VVM redegørelse. Der 
kan på denne baggrund ikke gives medhold i klagen.

Fællesforvaltningen, den 4. maj 1998.

Det foreligger ikke ganske afklaret, hvorvidt det vil være muligt at etablere bygningsmæssige 
foranstaltninger til imødegåelse af militærstøj. Sådanne foranstaltninger kunne måske 
kompensere for virkningerne fra støjzoneme. De nærmere muligheder og fortolkninger af 
regelsættet foreslåes undersøgt nærmere. Kommunernes Landsforening kunne måske 
foranlediges til at tage et initiativ på området.

Naturklagenævnets afgørelser kan indbringes for domstolene inden 6 måneder.

Det indstilles at, -
• Frederiksborg Amt informeres om, at Jægerspris Kommune overvejer videre skridt i sagen.
• At Naturklagenævnetes afgørelser drøftes på møde med kommunens juridiske rådgivere med 

henblik på forelæggelse af beslutningsforslag på førstkommende byrådsmøde.

Indstilling:



Side 7Jægerspris Kommune
Økon om ind valget

Beslutning:



Jægerspris Kommune
Økon om indvalget

Punkt 71

Mode i TMU d. 23-04-98

Journalnr. TF-09.00.50 Sagsid: 11118 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Tilsynsberetning 1997

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Udkast til tilsynsberetning 1997.

Hvert år skal kommunerne inden 1.april indsende en beretning over sin administration af visse 
dele af miljøområdet til Miljøstyrelsen. Beretningen skal desuden offentliggøres.
Obligatorisk indhold er et skema med optælling af tilsyn, opfølgning på tilsyn og resurseforbrug. 
Beretningen skal uddybes i en prosadel. Her skal også være en plan for det kommende år.

Afdelingen har udarbejdet vedlagte udkast til tilsynsberetning. Det er 14. april indsendt til 
Miljøstyrelsen som foreløbig beretning.
Plan for miljøtilsyn i 1998 beskrives i et andet punkt på dagsordenen.

Fællesforvaltningen, 14.04.98:
Det indstilles, at tilsynsberetningen anbefales overfor byrådet.

Beslutniug:

Udvalget anbefalede beretningen overfor økonomiudvalg og byråd.

Mode i ØK den 11-05-98

Beslutning:



f Jægerspris Kommune Side 9
Økonomiudvalget

Punkt 72

Mode i SBK d. 28-04-98

Journalnr. BM-16.00.02 Sagsid: 11361 Sagsbehandler: EN/KH Fmd. init.

Den socialmedicinske lægekonsulentfunktion i arbejdsmarkedsafdelingen

Økonomi: Merudgift pr. år kr. 49.500.

Sagsfremstilling:

I forbindelse med de skæipede regler om tidlig og intensiv opfølgning på sygedagpengesager 
samt med lovændring pr. 1.7.98, hvor tilkendelse af alle førtidspensioner overgår til kommunalt 
regi, er der behov for udvidet timetal på lægekonsulentfunktionen.

Begrundelsen for udvidelsen af timetallet er, at lægekonsulenten ønskes mere integreret i 
afdelingen, med en fast træffetid i forvaltningen, hvor sager kan drøftes med henblik på afklaring 
af diagnose/prognose m.v. Konsulenten ønskes også tættere inddraget i fastlæggelse af 
opfølgnings- og handlingsplaner.
Begrundelsen er desuden at, der er stort behov.for konsulenten som koordinator i det tværfaglige 
samarbejde mellem praktiserende læger/spec.læger, sygehuse og arbejdsmarkedsafdelingen.
Et behov der i dag ikke kan dækkes.

Den nuværende lægekonsulent er ansat med 5 timer pr. uge, og deltager som fast medlem i 
forvaltningens reva- og pensionsteam, hvor der afholdes møde 2 gange pr. måned.
I dette team behandles ansøgninger om revalidering, alm.førtidspension, indstilling til amtet i 
øvrige førtidspensionssager samt bilsager m.v.

Økonomisk afdeling den 7/4 1998
Udgiften skal anvises ved en konkret besparelse.

Fællesforvaltningen denf4.04.1998

Det anbefales at lægekonsulentfunktionen udvides til 8 timer pr. uge.

Udgiften financieres via dagpengeydelserne.

Beslutning:

Udvalget godkendte udvidelsen af lægekonsulentfunktionen.

Mode i ØK den 11-05-98

Jr. nr.: — ,------
Besvaret:--------

Sagen



Jægerspris Kommune
Økon om indvalget

Side 10

Punkt 73

Mode i ØK d. 11-05-98

Journalnr. BM-00.01 A01 Sagsid: 9441 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


